
Regeling van werkzaamheden

De voorzitter: Ik stel voor, toe te
voegen aan de agenda voor de
volgende week:
- het wetsvoorstel Regels inzake een
stelsel van varkensrechten en een
heffing ter zake van het houden van
varkens (Wet herstructurering
varkenshouderij) (25746) (plenaire
afronding);
- het wetsvoorstel Wijziging van
enkele onderwijswetten en techni-
sche wijziging van enkele andere
wetten in verband met het tot stand
brengen van onder meer een Wet op
het primair onderwijs en een Wet op
de expertisecentra (25409) (plenaire
afronding);
- het wetsvoorstel Wijziging van de
Wet van 23 december 1994 (Stb. 925)
in verband met het verlenen van een
tijdelijke verfijning in de Wet
belastingen op milieugrondslag
(25508);
- de nota Stedelijke vernieuwing
(25427) (plenaire afronding).

Ik stel voor, donderdag 18 december
te stemmen over:
- het wetsvoorstel Vaststelling van de
begroting van de uitgaven en de
ontvangsten van het Ministerie van
Verkeer en Waterstaat (XII) voor het
jaar 1998 (25600-XII) en over de
daarbijbehorende moties, te weten:
- de motie-Reitsma/Van den Berg
over betaalstroken (25600-XII, nr. 6);
- de motie-Reitsma c.s. over het
project Zandmaas/Maasroute
(25600-XII, nr. 7);
- de motie-Van Gijzel over een
beleidskader inzake marktwerking
spoorvervoer (25600-XII, nr. 8);
- de motie-Van Gijzel over een
keuzenotitie voor een hogesnelheids-
verbinding met Noord-Nederland
(25600-XII, nr. 9);
- de motie-Van Gijzel over ongelijk-
vloerse overwegen (25600-XII, nr.
10);
- de motie-Rosenmöller over
prioriteit voor de OV-ontsluiting van
Vinex-locaties (25600-XII, nr. 12);
- de motie-Blaauw/Van ’t Riet over de
Hanzelijn en een hogesnelheids-
verbinding naar Groningen en
Friesland (25600-XII, nr. 13);
- de motie-Van ’t Riet c.s. over het
gebruik van FES-gelden voor
openbaar vervoer in stadsgewesten
en Vinex-locaties (25600-XII, nr. 14);
- de motie-Van ’t Riet c.s. over het
gebruik van lightrail (25600-XII, nr.
15);

- de motie-Van ’t Riet/Van Gijzel over
consumentenbescherming bij de NS
(25600-XII, nr. 16);
- de motie-Stellingwerf/Van den Berg
over een trendbreuk in de ontwikke-
ling van de automobiliteit (25600-XII,
nr. 17);
- de motie-Van den Berg c.s. over de
sanering van waterbodems
(25600-XII, nr. 19);
- de motie-Van den Berg/Biesheuvel
over de blokbekledingen op
zeedijken (25600-XII, nr. 20).

Ik stel voor, donderdag 18 december
te stemmen over:
- het wetsvoorstel Vaststelling van de
begroting van de uitgaven en de
ontvangsten van het Infrastructuur-
fonds voor het jaar 1998 (25600-A).

Ik stel voor, donderdag 18 december
te stemmen over de moties die zijn
voorgesteld tijdens het notaoverleg
over het MIT, te weten:
- de motie-Van ’t Riet c.s. over de
vertraging in de aanleg van de
A11-oost en de A59 (25603, nr. 5);
- de motie-Leers over heroverweging
van het besluit tot aanleg van een
geboorde HSL-tunnel in het Groene
Hart (25603, nr. 6);
- de motie-Leers over toepassing van
de combiroadtechniek voor de
goederenlijn Antwerpen-Bergen op
Zoom (25603, nr. 7);
- de motie-Leers over de ombouw
van rijksweg 33 tot volwaardige
autoweg (25603, nr. 8);
- de motie-Van Heemst c.s. over het
werken met een combinatie van
rijksgeld en private investeringen
voor een aantal projecten (25603, nr.
9);
- de motie-Van Heemst over een
maximaal gebruik van spoor- en
waterwegen voor goederentransport
(25603, nr. 10);
- de motie-M.B. Vos over de
spoorverdubbeling Woerden-
Geldermalsen (25603, nr. 11);
- de motie-Verbugt/Van Heemst over
verbetering van het onderliggend
wegennet Schiphol (25603, nr. 12);
- de motie-Verbugt/Van Heemst over
de aanleg van de A50 en de N57
(25603, nr. 13);
- de motie-Verbugt/Van Heemst over
de benodigde toekomstige capaciteit
van de N33 (25603, nr. 14);
- de motie-Verbugt c.s. over private
financiering van het ondergronds
logistiek systeem bij Schiphol (25603,
nr. 15);
- de motie-Stellingwerf c.s. over de
aanleg van de Betuwelijn tussen

Kijfhoek en de Duitse grens (25603,
nr. 16);
- de motie-Stellingwerf over
onderzoek naar combiroad (25603,
nr. 17);
- de motie-Stellingwerf c.s. over de
aanleg van rijksweg N57 (25603, nr.
18).

Ik stel voor, donderdag 18 december
te stemmen over de moties die zijn
voorgesteld tijdens het notaoverleg
over de nota Regionale luchthaven-
strategie, te weten:
- de motie-Verbugt over meer
zeggenschap voor lagere overheden
(25230, nr. 4);
- de motie-Rabbae over nacht-
vluchten op regionale vliegvelden
(25230, nr. 5);
- de motie-Rabbae over toekomstige
nachtvluchten op Maastricht Aachen
Airport (25230, nr. 6);
- de motie-Rabbae over het dekken
van exploitatietekorten van regionale
luchthavens (25230, nr. 8);
- de motie-Van Dijke over daling van
rijksuitgaven voor regionale
luchthavens (25230, nr. 9);
- de motie-Meijer/Reitsma over een
afkoopsom voor de luchthaven
Twenthe (25230, nr. 10).

Ik stel voor, donderdag 18 december
te stemmen over:
- het wetsvoorstel Vaststelling van de
begroting van de uitgaven en de
ontvangsten van het Fonds
economische structuurversterking
voor het jaar 1998 (25600-E).

Ik stel voor, donderdag 18 december
te stemmen over:
- het wetsvoorstel Vaststelling van de
begroting van de uitgaven en de
ontvangsten van het Ministerie van
Binnenlandse Zaken (VII) voor het
jaar 1998 (25600-VII) en over de
daarbijbehorende moties, te weten:
- de motie-Van der Hoeven c.s. over
besluitvorming inzake de bestuurlijke
organisatie in Friesland (25600-VII,
nr. 16);
- de motie-Van der Hoeven over een
eindbalans over de bestuurlijke
vernieuwing (25600-VII, nr. 17);
- de motie-Rehwinkel c.s. over de
projectbewindspersoon (25600-VII,
nr. 18);
- de motie-H.G.J. Kamp c.s. over
efficiëntie bij de uitvoering van
besluiten (25600-VII, nr. 19);
- de motie-Scheltema-de Nie c.s.
over het beleid bij de benoeming van
burgemeesters (25600-VII, nr. 20);
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- de motie-Poppe over het aannemen
van giften (25600-VII, nr. 23).

Ik stel voor, donderdag 18 december
te stemmen over:
- het wetsvoorstel Vaststelling van de
begroting van de uitgaven en de
ontvangsten van het Gemeentefonds
voor het jaar 1998 (25600-C);
- het wetsvoorstel Vaststelling van de
begroting van de uitgaven en de
ontvangsten van het Provinciefonds
voor het jaar 1998 (25600-D).

Ik stel voor, donderdag 18 december
te stemmen over de moties die zijn
voorgesteld tijdens het notaoverleg
over het minderhedenbeleid, te
weten:
- de motie-Noorman-den Uyl c.s.
over verbetering van de sociale
cohesie op lokaal niveau (25601, nr.
9);
- de motie-Noorman-den Uyl c.s.
over de wachtlijsten bij de jeugd-
hulpverlening (25601, nr. 10);
- de motie-Noorman-den Uyl c.s.
over een plan van aanpak inzake de
werkloosheid onder allochtone
jongeren (25601, nr. 11);
- de motie-Gabor c.s. over middelen
voor zelforganisaties (25601, nr. 12);
- de motie-Gabor/Oedayraj Singh
Varma over opvoedings-
ondersteuning (25601, nr. 13);
- de motie-Gabor/Oedayraj Singh
Varma over schoolinternaten voor
allochtone leerlingen (25601, nr. 14);
- de motie-Oedayraj Singh Varma c.s.
over de positie van minderheidsgroe-
peringen op de elektronische
snelweg (25601, nr. 16);
- de motie-Oedayraj Singh Varma/
Poppe over de impuls van media-
projecten in achterstandswijken
(25601, nr. 17);
- de motie-H.G.J. Kamp/Fermina over
inburgeringprogramma’s voor
oudkomers (25601, nr. 18);
- de motie-Fermina c.s. over een
beleidsvisie op media en minderhe-
den (25601, nr. 19);
- de motie-M.M. van der Burg/Jeekel
over het instellen van een landelijk
steunpunt woonwagenbewoners
(25601, nr. 20);
- de motie-Oedayraj Singh Varma/
Gabor over het doelgroepenbeleid
voor woonwagenbewoners (25601,
nr. 21).

Ik stel voor, donderdag 18 december
te stemmen over de moties die zijn
voorgesteld tijdens het notaoverleg
inzake beleidsvoornemens politie, te
weten:

- de motie-Gabor c.s. over politie-
surveillanten (25616, nr. 3);
- de motie-Gabor c.s. over een
inhaalslag van 2000 voltijdseenheden
(25616, nr. 4);
- de motie-Gabor over de pepper-
spray (25616, nr. 5);
- de motie-Van der Hoeven/Gabor
over een eindbalans over de
bestuurlijke vernieuwing (25616, nr.
6);
- de motie-Van den Berg over
specifieke maatregelen in verband
met de invoering van het budget-
verdeelsysteem (25616, nr. 7).

Overeenkomstig de voorstellen van
de voorzitter wordt besloten.

De voorzitter: Het woord is aan de
heer De Cloe.

De heer De Cloe (PvdA): Voorzitter!
Zoals u zelf ongetwijfeld weet,
hebben wij bij de behandeling van
de begroting van Binnenlandse
Zaken onder andere uitvoerig
gesproken over de subsidie aan het
LSA. Tijdens die bijeenkomst heeft
de staatssecretaris de Kamer
toegezegd dat hij nog overleg zou
voeren met het LSA en dat hij na
ommekomst van dat overleg de
Kamer zou informeren over de
uitkomst, omdat er wel of niet
subsidie verleend zou moeten
worden. Hij zei toen letterlijk: het
gaat om een betrekkelijk overzichte-
lijk bedrag. Als het nodig is, kan dit
wel ergens vandaan worden gehaald.
Voorzitter! Wij hebben helaas nog

niets van de staatssecretaris
gehoord. Ik heb zojuist vernomen dat
er volgende week gestemd wordt
over de begroting van Binnenlandse
Zaken. Ik verzoek via u de staatsse-
cretaris om op korte termijn – dus
voor dinsdag aanstaande – de Kamer
te informeren over de uitkomsten
van dit gesprek. Ik sluit niet uit dat
de Kamer hier nog op terug wil
komen, bijvoorbeeld om een motie
in te dienen.

De voorzitter: Ik stel voor, het
stenografisch verslag van dit deel
van de vergadering door te geleiden
naar het kabinet.

Daartoe wordt besloten.

De voorzitter: Het woord is aan
mevrouw Sipkes.

Mevrouw Sipkes (GroenLinks):
Vorige week is er door de vaste

commissie voor Binnenlandse Zaken
een brief aan het kabinet gevraagd
over de vernietiging van de
MID-dossiers. Deze brief hebben wij
inmiddels gekregen. Mede namens
mevrouw Scheltema verzoek ik u om
deze brief op de agenda van de
plenaire vergadering te plaatsen om
een debat te kunnen voeren met
minister Voorhoeve van Defensie,
minister Dijkstal van Binnenlandse
Zaken en staatssecretaris Nuis van
Onderwijs, Cultuur en Wetenschap-
pen; de laatste als verantwoordelijke
voor de archivering.

De heer Valk (PvdA): Voorzitter! Mijn
fractie sluit zich gaarne bij dit
verzoek aan. In het beheer van de
archieven van inlichtingen- en
veiligheidsdiensten lijkt zich een
bedenkelijk patroon te hebben
ontwikkeld. Tegen de desbetreffende
bepalingen van de Archiefwet in
blijken toch bestanden te zijn
vernietigd, ondanks het feit dat door
de Kamer op behoud ervan is
aangedrongen. Het lijkt mij heel
goed om over deze zaak een plenair
debat te voeren.

De voorzitter: De agenda voor
volgende week is overduidelijk vol.
Daarop gelet, stel ik voor, een debat
te houden met beperkte spreektijden,
namelijk vijf minuten voor de vier
grote fracties en drie minuten voor
de overige fracties.

Mevrouw Sipkes (GroenLinks): Het
komt ook wel voor dat in zo’n geval
alle fracties vijf minuten spreektijd
krijgen. Met alle respect, maar drie
minuten is heel weinig.

De voorzitter: Ik wil u wel iets
tegemoetkomen. Ik stel voor, dat de
fractie van GroenLinks vier minuten
spreektijd krijgt.

Aldus wordt besloten.

De voorzitter: Het woord is aan de
heer Koekkoek.

De heer Koekkoek (CDA): Voorzit-
ter! Op dit moment voert de vaste
commissie voor Justitie overleg met
de minister van Justitie over het
politieoptreden bij de top in
Amsterdam. Het ziet ernaar uit dat er
behoefte zal bestaan aan plenaire
afronding van dit algemeen overleg.
Ik meld dit bij wijze van aankondi-
ging. Ik kan formeel nog niet vragen

Voorzitter
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om het verslag op de agenda te
plaatsen.

De voorzitter: Ik stel voor, het
verslag van het algemeen overleg
(onder voorbehoud) op de agenda te
plaatsen. Zo nodig, zal ik een nader
voorstel doen.

Daartoe wordt besloten.

De voorzitter: Het woord is aan de
heer Gabor.

De heer Gabor (CDA): Voorzitter! Ik
verzoek u het verslag van het
algemeen overleg van gisteren over
de toezichthouders op de Melkertba-
nen op de agenda plaatsen. Ik doe
dit verzoek mede namens mevrouw
Scheltema.

De voorzitter: Ik stel voor, aan dit
verzoek te voldoen.

Daartoe wordt besloten.

De voorzitter: Het woord is aan de
heer Rabbae.

De heer Rabbae (GroenLinks):
Voorzitter! Inmiddels is een
algemeen overleg over het asiel-
beleid afgerond. Mijn fractie verzoekt
u het verslag hiervan op de agenda
te zetten in verband met het indienen
van moties.

De voorzitter: Ik stel voor, aan dit
verzoek te voldoen.

Daartoe wordt besloten.

Aan de orde zijn de stemmingen
over twee moties, ingediend in het
debat over de tarieven van de
Nederlandse Spoorwegen, te
weten:
- de motie-Rosenmöller over nieuw
overleg met de NS (25600-XII, nr. 25);
- de motie-Van den Berg/Schutte
over het medegebruik van NS-OV-
jaarkaarten door scholieren
(25600-XII, nr. 26).

(Zie vergadering van 10 december
1997.)

De voorzitter: Ik geef gelegenheid
tot het afleggen van een stemverkla-
ring vooraf.

©

De heer Poppe (SP): Mevrouw de

voorzitter! Ook ik heb op redelijk
hoge toon, evenals GroenLinks, de
PvdA, D66, het CDA en de kleine
christelijke fracties de tarief-
verhogingen, met name in de spits,
aan de kaak gesteld. De motie op
stuk nr. 25 is een goede weerslag
van deze brede kritiek en moet dus
ook een redelijke kans van slagen
hebben. Na zoveel getoonde
verontwaardiging, haast Kamer-
breed, zal de motie de steun van alle
genoemde fracties moeten hebben.
Indien dat niet gebeurt, wordt de
geloofwaardigheid van de politiek
behoorlijk geweld aan gedaan.

De voorzitter: Mijnheer Poppe, een
stemverklaring behoort geen politiek
statement te zijn.

De heer Poppe (SP): En daarom,
mevrouw de voorzitter, zal de SP
consequent de moties op de stukken
nrs. 25 en 26 steunen.

In stemming komt de motie-
Rosenmöller (25600-XII, nr. 25).

©

De voorzitter: Ik constateer, dat de
aanwezige leden van de fracties van
GroenLinks, de SP, de PvdA, het GPV,
de SGP, de RPF, de groep-Nijpels, de
CD en het lid Hendriks voor deze
motie hebben gestemd en die van de
overige fracties ertegen, zodat zij is
verworpen.

In stemming komt de motie-Van den
Berg/Schutte (25600-XII, nr. 26).

De voorzitter: Ik constateer, dat de
aanwezige leden van de fracties van
GroenLinks, de SP, de PvdA, het GPV,
de SGP, de RPF, het CDA, de
groep-Nijpels, het AOV, de CD en het
lid Hendriks voor deze motie hebben
gestemd en die van de overige
fracties ertegen, zodat zij is
aangenomen.

Aan de orde is de voortzetting van
de behandeling van:
- het wetsvoorstel Vaststelling

van de begroting van de
uitgaven en de ontvangsten van
het Ministerie van Buitenlandse
Zaken (V) voor het jaar 1998
(deel Ontwikkelingssamenwer-
king) (25600-V).

De algemene beraadslaging wordt
hervat.

©

Minister Pronk: Mevrouw de
voorzitter! Zoals aangekondigd kom
ik nu bij het vierde onderdeel van
mijn betoog met betrekking tot
doelstellingen en conditionaliteit.
Bijna alle geachte afgevaardigden
hebben hierover het hunne gezegd.
Ik wil in dit verband met name
aansluiten bij het betoog van degene
die er het langst over heeft gespro-
ken, de geachte afgevaardigde de
heer De Haan. Hij is van mening dat
in het Nederlandse ontwikkelings-
beleid te veel verschillende
doelstellingen worden nagestreefd,
waarvoor te veel potjes – te veel
begrotingsartikelen – zijn gecreëerd.
Daarnaast heeft hij opmerkingen
gemaakt over de betekenis van het
begrip ’’ownership’’. Ik zal vandaag
in het debat zoveel mogelijk het
woord ’’zeggenschap’’ gebruiken. Het
gaat daarbij om zeggenschap van de
ontvangers van de ontwikkelings-
hulp.
Voorzitter! De heer De Haan heeft

in zijn betoog enige doelstellingen
genoemd waaraan wij naar zijn
mening meer gewicht moeten
toekennen. Hij heeft gevraagd om
meer geld te besteden aan het
opleiden van overheids-
functionarissen, zoals fiscalisten,
medewerkers van de centrale bank,
kadastrale medewerkers, vervoers-
deskundigen, milieuambtenaren en
deskundigen op het terrein van de
overheidsadministratie. Ik vind dat
lovenswaardige activiteiten, die wij
in het verleden in het kader van de
ontwikkelingssamenwerking weinig
aandacht hebben gegeven. Ik ben
met hem van mening dat daaraan
meer aandacht besteed moet worden
in het kader van de institutionele
verbetering van de administratie, het
beheer, het bestuur en de beleids-
formulering in ontwikkelingslanden.
Er dient op een groot aantal
terreinen gestreefd te worden naar
’’good governance’’, vertaald als
’’goed bestuur’’ – het is echter een
mooier begrip dan dat alleen – zoals
het terrein van de belasting-
wetgeving, de monetaire politiek, de
kadastrale activiteiten, de ruimtelijke
ordening, inclusief vervoer, het
milieu en de administratie in het
algemeen. Zodra je van mening bent
dat er op dat terrein iets moet
worden verwezenlijkt, vind je dat een
doelstelling. Het is goed om te
bekijken of oude doelstellingen nog
steeds relevant zijn en nieuwe

Voorzitter
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